
Zeer geslaagde excursie naar boerderij en Slachterij Kroon van Henk Luinge 
 
Op zaterdag 4 november was de excursie van de Blaarkopfokkers Groningen e.o. naar de bedrijven van Henk Luinge; de 
boerderij aan de Groningerweg tussen Peizermade en Peize bij de Onlanden en aan Slachterij Kroon te Groningen. 
 
Met elf deelnemers was de groep heel mooi van omvang om op de locaties in één groep te worden rondgeleid. 
De boerderij op de Groningerweg omvat de stalling van het vee, de blaarkoppen, die Henk in eigendom opfokt tot goede 
slachtkoe op de leeftijd van ca. drie jaar. De hier aanwezige dieren zijn allen geboren bij Johnny Zuidveld bij Garrelsweer en 
waren daar als kalf overtollig, en werden als kalf van enkele weken aangevoerd.   
De huisvesting is in de grote schuur van de boerderij; deels op een keurige grupstal die enkele jaren geleden zo is opgezet en de 
jongste dieren verblijven in strohokken. Daarnaast is op het erf de voormalige ronde meststilo omgebouwd tot een mooie ronde 
potstal in twee delen. Tevens staat er op het erf een kleine schuur die ook fungeert als potstal. In totaal verblijven er momenteel 
ca. 45 dieren. 
We werden ontvangen in de koffiekamer op de zolder van de schuur en vanaf de zolder hadden we mooi zicht op het vee. De 
schuur werd jaren geleden door Henk gerenoveerd; in zoverre, een deel was verzakt en daarom werden enkele zuilen opgekrikt 
en kon ook de buitenmuur weer in orde worden gemaakt. Het woonhuis van de boerderij wordt verhuurd.  
Na koffie met gebak en uitgebreide en enthousiaste uitleg door Henk, vertrokken we naar Slachterij Kroon op het industrieterrein 
van de stad Groningen. Henk kocht het bedrijf negen jaar geleden van Rieks Kroon, de laatste telg van de familie Kroon in de 
slachterij die ruim 150 jaar geleden de slachterij in Groningen startte.  
Hier werden wij ontvangen met weer een kop koffie en tekst en uitleg. Daarna volgde de uitgebreide rondleiding over het terrein 
en door de slachterij. Hiermee kregen wij heel goed zicht op de werkwijzen, de logistiek en allerlei bijkomende zaken van en op 
de slachterij. Zo zijn er bijvoorbeeld contacten met het UMCG voornamelijk voor varkensnieren die voor onderzoek gebruikt 
kunnen worden. Op zaterdag wordt er niet geslacht. Wij zagen wel karkassen en vlees in de koelcellen. Het geheel is voorzien 
van cameratoezicht waar ook de NVWA gebruik van maakt, maar daarnaast ook aanwezig is. In de negen jaren dat Henk het 
bedrijf heeft is er veel geïnvesteerd in ‘goede praktijk’ en moderne technieken en apparatuur. 
Het dak is vol gelegd met zonnepanelen waarmee de energievoorziening nagenoeg gedekt is.  
Er wordt per week op twee dagen geslacht; dat betreft ongeveer 50 à 60 runderen per week en daarnaast vrij veel varkens en 
beperkt schapen, lammeren en geiten, en soms paarden. Het aantal te slachten dieren loopt op als het tegen ‘feestdagen’ zoals 
Kerst en Pasen loopt; dan is er duidelijk meer vraag naar vlees, zeker ook bij restaurants. Het bedrijf is ook gecertificeerd voor 
biologisch slachten, en er is goede nachtopvang met voer en strooisel voor de dieren om het stressniveau laag te houden, 
hetgeen ook de kwaliteit van het vlees ten goede komt. 
Het betreft ‘regionaal’ vee van goede kwaliteit; geen (oude / afgemolken) koeien. Dat heet officieel ‘risicovee’, maar dat is een 
term die niet echt de lading dekt. Toch wordt dat vee hier niet geslacht. Slachterij Kroon gaat voor ‘kwaliteitsvee’ met een hogere 
standaard. De dieren zijn afkomstig van bedrijven die Henk kent, en wordt rechtstreeks vanaf de bedrijven aangeleverd. Het vlees 
gaat ook naar vaste afnemers; restaurants, slagers, de Marktslager (Groningen), of op bestelling van degene die een koe laat 
slachten. De ontvangende slagers benen het vlees zelf uit.  
Na de rondleiding was er in de kantine nog koffie en een heerlijk en rijkelijk gevuld broodje van Mr.Dam (een vietnamees die een 
goed lopende zaak in de stad Groningen heeft). Henk beantwoordde nog enkele vragen en als presentie kregen wij het mooie 
boek over 150 jaar Slachterij Kroon aangeboden. Een prachtige verrassing. Namens de blaarkopfokkers bood Zwanet als dank 
nog een cadeaubon aan Henk aan. 
Al met al gingen wij allemaal met een zeer voldaan gevoel huiswaarts; het was een leuke en vooral ook leerzame excursie. 

 
 
 
 
 
Henk, rechts, 
geeft op de 
zolder van de 
schuur tekst 
en uitleg. 
 
 
De jongere 
dieren krijgen 
naast goed 
ruwvoer nog 
krachtvoer 
bijgevoerd. 



 
 
Het iets oudere, bijna slachtijpe vee op de grupstal. Deze dieren krijgen uitsluitend goed ruwvoer. 
 

 
De dieren in de potstal in de oude mestsilo, lekker op stro en met uitsluitend ruwvoer. Ook deze dieren zijn nagenoeg 
slachtrijp. 
 



 
Ook in deze potstal in de andere schuur op het erf is goed toeven. Deze dieren zijn nog iets jonger dan de dieren op de 
grupstal en die in de mestsilo verblijven. 
 
 

 
 
Henk, linksvoor geeft tekst en uitleg bij de rondleiding door de slachterij. Ook zoon Ferdinand, rechts, heeft interesse in 
het bedrijf. Hij neemt grotendeels de zorg voor het vee op zich en werkt nu bij een slager. 
 



In dit stadium is het slachtproces zo ongeveer in de laatste fase. Hier wordt door ca. zes personen gewerkt. 
 
Henk, tweede van rechts wist de aandacht van de groep goed vast te houden. 
 

 
 
 
Zonder al te veel in detail te treden is dit verslag een korte weergave van de mooie excursie. 
           Zwanet Faber 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


